
   RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 

  Br.0002.4.2020 

 

 

PROTOKÓŁ NR XX/20 

Z OBRAD XX SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 31 MARCA 2020 ROKU 

 
 

               XX sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej tymczasowej 

siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro) w zdalnym 

trybie obradowania. Obrady rozpoczęto o godzinie 9
00

, a zakończono o godzinie 11
50

. W posiedzeniu wzięło 

udział 20 radnych: 

1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Emil Falkowski 

6. Maria Grabowska 

7. Krzysztof Grodzki 

8. Krzysztof Grygoruk 

9. Tomasz Hryniewicki 

10. Danuta Karniewicz 

11. Iwona Kołos 

12. Eugenia Kruk 

13. Romuald Margański 

14. Mikołaj Osipiuk 

15. Piotr Ostaszewski 

16. Andrzej Roszczenko 

17. Eugeniusz Simoniuk 

18. Tomasz Sulima 

19. Piotr Wawulski 

20. Irena Zawacka-Prystupa 

Nieobecny: radny Artur Maciej Żukowski. 

(raport obecności radnych na sesji stanowi załączniki nr 1 do protokołu). 

 

             W sesji uczestniczyli również: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski i Sekretarz Miasta Tamara 

Korycka.  

 

             Obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima. 

              

             Na początku Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że został 

upoważniony przez Pana Andrzeja Roszczenkę Przewodniczącego Rady Miasta do pełnienia obowiązków 

Przewodniczącego Rady Miasta w dniu dzisiejszym. 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima otworzył obrady XX sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski w VIII kadencji samorządu. Powitał wszystkich zebranych, Pana Burmistrza Jarosława 

Borowskiego, Panią Sekretarz Tamarę Korycką, pracowników Urzędu Miasta oraz mieszkańców Bielska 

Podlaskiego i wszystkich oglądających obrady.      
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Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 31 marca 2020 r. 

Poinformował, że przebieg sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski jest nagrywany i transmitowany zgodnie  

z artykułem 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, następnie nagrania obrad będą udostępnione w BIP  

i na stronie internetowej Urzędu.  

Stwierdził, że z uwagi na charakter i tryb obradowania dzisiejszego posiedzenia, prosi wszystkich radnych  

o zgłaszanie swojej obecności ustnie, po wyczytaniu nazwiska. 

 

               Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima według listy wyczytał nazwiska  

i imiona poszczególnych radnych, a wyczytywani radni potwierdzali swoją obecność.   

 

                Po potwierdzeniu przez radnych obecności, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poprosił radnych o potwierdzenie obecności również na urządzeniach elektronicznych.  

 

               Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że w obradach bierze 

udział 20 radnych, co stanowi wymagane quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje. Dodał, że skład Rady wynosi 21 radnych, nieobecny jest Radny Żukowski Artur 

Maciej.   

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 2 dotyczy ustalenia porządku 

obrad. Dodał, że materiały sesyjne zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną (zawiadomienie  

o terminie XX sesji Rady Miasta wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 i 2A do 

protokołu).  

Otworzył dyskusję na temat ustalenia porządku obrad. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Stanisław Charyton zwrócił się z pytaniem - czy nie należało uprzednio wprowadzić do Statutu 

zapisów o zdalnym trybie odbywania sesji, czy nie będzie takiej sytuacji, że ktoś może podważyć 

prawomocność dzisiejszych obrad?  

Poinformował, że drugie pytanie jest następujące - czy przywrócono formułę głosowania zgodną ze 

Statutem, czyli „za”, „przeciw” i „wstrzymuję się”, a nie w taki sposób, jak to było w dniu wczorajszym? 

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka zwróciła uwagę, że obecna sytuacja jest wyjątkowa, są obostrzenia  

w zakresie gromadzenia się. W związku z tym przez dwa tygodnie pracowano nad tym, aby przeprowadzić 

sesję w taki sposób. Takie sesje były już przeprowadzane do tej pory w Polsce. Są wypowiedzi prawników, 

ekspertów w dziedzinie prawa samorządowego, na przykład dr Stefana Płażka z Uniwersytetu 

Jagiellońskiego, który już dwa tygodnie temu stwierdził, że nie widzi w takiej sytuacji przeszkód, aby 

prowadzić obrady zdalnie i nie widzi też potrzeby przekładania sesji.  

Poinformowała, że tę sprawę konsultowała również z nadzorem i nie otrzymała odpowiedzi, że jest to 

kategorycznie zabronione. Jeśli Przewodniczący zdecyduje o przeprowadzeniu takiej sesji, to odnośnie 

uchwał nie będzie wszczynania rozstrzygnięć nadzorczych. Ponadto w ustawie, nad którą dzisiaj w nocy 

procedował Senat i została ona przekazana do Sejmu, są zapisy mówiące o tym, że samorządy mogą 

obradować w trybie zdalnym. 

Poinformowała, że jeśli chodzi o drugie pytanie dotyczące głosowania, to dzisiaj będzie to zgodne ze 

Statutem, czyli będzie „za”, „przeciw” i „wstrzymuję się”. Natomiast wczoraj była sesja próbna  

i informatycy tak to wpisali.  

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że nie słyszał odpowiedzi, ponieważ po pierwszym pytaniu zostało 

przerwane połączenie i nie wie, jakie były pytania oraz odpowiedzi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że krótko zreasumuje to, co powiedziała 

Pani Sekretarz. Jak wiadomo, jest nadzwyczajna sytuacja i to też jest bezprecedensowa sesja Rady Miasta 

Bielsk Podlaski. Wszystko wskazuje na to, że wiele sesji, posiedzeń tego typu w Polsce będzie miało i ma  

w tym momencie miejsce. Zatem wydaje się, że to jest jedyna możliwa forma przeprowadzenia i uchwalenia 

miejscowego prawa, które radni są zobowiązani tworzyć.  
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Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 31 marca 2020 r. 

Poinformował, że odnośnie pytania drugiego o wczorajszą próbną sesję to była odpowiedź, że dzisiaj 

głosowanie będzie takie jak poprzednio, tradycyjnie, więc będą przyciski „za”, „przeciw” i „wstrzymuję się”.  

Zwrócił się z pytaniem - czy ta odpowiedź jest satysfakcjonująca? 

 

Radny Emil Falkowski stwierdził, że nie wie, jakie dokładnie były pytania, ale dziękuje za odpowiedź. 

 
                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz 

Sulima poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski.  

 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że porządek obrad został przyjęty przez radnych.  

 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła porządek obrad XX sesji.  

 

                Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima odczytał porządek obrad.  

 

               Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 lutego 2020 r. 

oraz Protokołu Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 2 marca 2020 r.   

4. Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2019 roku.  

5. Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

6. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

7. Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

9. Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim  

z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do składu Bielskiej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bielsk Podlaski. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 
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Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 31 marca 2020 r. 

19. Sprawy różne. 

20. Zamknięcie sesji.  
 

 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 lutego  

     2020 r. oraz Protokołu Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 2 marca 2020 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 3 dotyczy przyjęcia Protokołu 

Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 lutego 2020 r. Dodał, że protokół został 

dostarczony radnym drogą elektroniczną.  

Otworzył dyskusję.   

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

z 25 lutego 2020 r. 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 25 lutego 2020 r.   

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 
 
                    Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że Protokół Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta 

Bielsk Podlaski z dnia 25 lutego 2020 roku został przyjęty. 
 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła Protokół Nr XVIII/20 z obrad XVIII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 25 lutego 

2020 roku.   

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że kolejny protokół jest to Protokół  

Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 2 marca 2020 r.  

Otworzył dyskusję.   

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

z 2 marca 2020 r. 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 2 marca 2020 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 
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Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 31 marca 2020 r. 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że Protokół Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta 

Bielsk Podlaski z dnia 2 marca 2020 roku został przyjęty. 

 

                 Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła Protokół Nr XIX/20 z obrad XIX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 2 marca  

2020 roku.   

 
Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski, w wersji papierowej 

stanowią załączniki od nr 3A do nr 3N do protokołu. 

 

4. Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 4 dotyczy Informacji  

z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim w 2019 roku (informacja stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu). Dodał, że informacja i materiały zostały radnym dostarczone drogą elektroniczną.  

Z uwagi na zdalne procedowanie Komisji, radni mieli możliwość nadesłania swoich uwag lub wniosków 

drogą elektroniczną. Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta jest następujące - Komisja 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 

Społecznościami Lokalnymi, Członek Komisji Danuta Karniewicz zwróciła się z pytaniem - ile osób jest 

zatrudnionych w Bielskim Domu Kultury w pełnym wymiarze godzin?  

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta informuje, że z informacji udzielonej przez Dyrektor 

Panią Elżbietę Fionik wynika, że na dzień 23 marca 2020 roku w Bielskim Domu Kultury zatrudnionych 

było 13 osób w pełnym wymiarze godzin, pełne etaty.  

              Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował, że Członkowie Komisji Oświaty zapoznali się  

z przedmiotową informacją i przyjęli ją do wiadomości, podobnie jak Członkowie Komisji do spraw 

Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Finansów i Budżetu Miasta (zestawienie opinii i wniosków 

Komisji stanowi załącznik nr 3A do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

              Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

stwierdził, że uznaje, iż Informacja z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim  

w 2019 roku została przyjęta.  

 

              Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Bielskiego Domu Kultury w Bielsku 

Podlaskim w 2019 roku.  

 

5. Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 5 dotyczy Informacji  

z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r. (informacja stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu). Dodał, że informacja oraz materiały zostały przedłożone radnym drogą elektroniczną. 

Komisje Rady Miasta obradowały zdalnie i z zestawienie opinii i wniosków wynika, że Członkowie 

wszystkich Komisji zapoznali się z przedmiotową informacją i przyjęli ją do wiadomości (zestawienie opinii 

Komisji stanowi załącznik nr 3B do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

              

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

uznał, iż Informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r. została 

przyjęta.  

 

               Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Bielsku Podlaskim w 2019 r.  
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Protokół Nr XX/20 z obrad XX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 31 marca 2020 r. 

 

6. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 6 dotyczy Informacji  

z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2019 roku (informacja 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Poinformował, iż materiały zostały radnym przedłożone drogą 

elektroniczną. Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady Miasta wynika, iż Członkowie Komisji 

zapoznali się z przedmiotową informacją i przyjęli ją do wiadomości (zestawienie opinii Komisji stanowi 

załącznik nr 3C do protokołu).  

Otworzył dyskusję.  

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

uznał, iż Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2019 roku 

została przyjęta.  

 

                 Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Bielsku Podlaskim w 2019 roku.  

 

7. Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 7 dotyczy Informacji  

z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2019 roku (informacja stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu). Dodał, że materiały w tym punkcie zostały radnym przedłożone drogą 

elektroniczną. Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta jest następujące - wszystkie Komisje 

zapoznały się z przedmiotową informacją i przyjęły ją do wiadomości (zestawienie opinii Komisji stanowi 

załącznik nr 3D do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że nie widzi chętnych do dyskusji. Poprosił 

radnych o potwierdzenie obecności i naciśnięcie na urządzeniach elektronicznych przycisku - quorum. 

 

                Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, iż obecnych jest 

19 radnych, brakuje radnego Eugeniusza Simoniuka. Dodał, że obecnie jest realizowany punkt 7 – 

Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. Materiały 

zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną. Komisje obradowały zdalnie. Wszystkie Komisje 

zapoznały się z przedmiotową informacją i przyjęły ją do wiadomości, nie wnosząc uwag.  

Otworzył dyskusję. 

 

                Wobec braku chętnych do dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

stwierdził, że uznaje, iż Informacja z działalności Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim  

w 2019 r. została przyjęta przez radnych.  

 

               Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się z Informacją z działalności Pływalni Miejskiej 

„Wodnik” w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poprosił radnych o potwierdzanie obecności przy 

każdym rozpatrywanym punkcie.   

 

                Po potwierdzeniu przez radnych obecności, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

stwierdził, że stan osobowy Rady to 20 radnych, więc można procedować. Poinformował, że punkt 8 

dotyczy Informacji z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2019 roku 

(informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu). Materiały zostały radnym przedłożone drogą 

elektroniczną. Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady Miasta wynika, że Członkowie Komisji 

zapoznali się z przedmiotową informacją i przyjęli ją do wiadomości (zestawienie opinii Komisji stanowi 

załącznik nr 3E do protokołu). 
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Otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie. 

 
                 Wobec braku chętnych do dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

stwierdził, że Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2019 

roku została przyjęta.   

 

                  Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się Informacją z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bielsku Podlaskim w 2019 roku. 

 
9. Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim  

     z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2019. 

  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poprosił radnych o potwierdzenie obecności na 

urządzeniach elektronicznych.  

 

                  Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że jest 20 radnych, 

więc Rada może podejmować prawomocne decyzje. Poinformował, że punkt 9 dotyczy Sprawozdania 

rocznego Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2019 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu). Dodał, że Sprawozdanie roczne dyrektora oraz inne materiały zostały dostarczone radnym drogą 

elektroniczną. Członkowie Komisji obradujący zdalnie zapoznali się z przedmiotowym sprawozdaniem  

i przyjęli je do wiadomości nie wnosząc uwag (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 3F  

do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował, iż Sprawozdanie roczne dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku 

Podlaskim z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Bielsku Podlaskim za rok 2019 zostało 

przyjęte. 

 

                Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się ze Sprawozdaniem rocznym Dyrektora Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Bielsku Podlaskim za rok 2019. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima ogłosił pięciominutową przerwę techniczną. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 9
30

 do godziny 9
37

.   

 

                Po przerwie, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poprosił radnych  

o potwierdzenie obecności na urządzeniach elektronicznych. 

 

                Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że w posiedzeniu 

bierze udział 20 radnych, więc Rada może obradować. Nieobecny jest Radny Artur Maciej Żukowski.    

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad  

        ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 10 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu). Dodał, że materiały zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną. Na podstawie 

opinii zebranych od radnych będących członkami Komisji, wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 3G do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że jest to uchwała tylko techniczna, ponieważ na 

terenie działania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim nie ma osób, które są 

umieszczone w ośrodkach wsparcia, ani osób w mieszkaniach chronionych. Natomiast trzeba być 

przygotowanym, gdyby taka sytuacja miała miejsce, żeby można było odpowiednio prowadzić rozliczenia. 

               

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Tomasz Sulima poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

  

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

                                                                    Uchwałę Nr XX/170/20 

w sprawie ustalenia w zakresie zadań własnych szczegółowych zasad ponoszenia  

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 

 (uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości  

        i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub  

        kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii dzieci na  

        które przyznawana jest dotacja. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 11 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, 

w tym określenia kategorii dzieci, na które przyznawana jest dotacja (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu). Dodał, że materiały zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną. 

Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady Miasta wynika, iż wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 3H do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę, że zapewne większość osób przeczytała pismo prywatnych właścicieli 

żłobków w Bielsku Podlaskim. Miasto ma szczęście, że opieka nad najmniejszymi bielszczanami jest  

w rękach bardzo fajnych ośrodków, ponieważ jest Centrum Rozwoju Dziecka prywatny żłobek, Integracja 

Spółdzielnia Socjalna oraz są kluby malucha.  

Poinformowała, że ma pytanie do Pana Burmistrza dotyczące dotacji na miesiąc kwiecień, ponieważ te 

placówki rozliczają się miesięcznie. Są one w pełnej gotowości. Pracownicy, lokale, media, to wszystko 

musi funkcjonować. Większość z nich, a być może wszyscy wynajmują lokale. Koszty utrzymania tych 

lokali są bardzo wysokie. Z tytułu rozporządzeń, które zobligowały te prywatne ośrodki do zamknięcia 
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swoich placówek w związku z epidemią, zapewne nie będą one pobierały opłat od rodziców dzieci, ale są 

pracownicy, są wynajęte lokale i nadal będą musiały być ponoszone wszystkie opłaty, które funkcjonują.  

Jest wsparcie ze strony państwa, ale to nie pokryje takiej ilości kosztów, które co miesiąc są ponoszone.  

Poinformowała, że w związku z tym ma pytanie do Pana Burmistrza – czy już to przeanalizował i czy 

właściciele mogą liczyć na dotację, która co miesiąc spływała na ich konta? Dzieci są przyporządkowane do 

tych ośrodków i nie może być tak, że nagle te wszystkie ośrodki zostaną zamknięte. Nie wszyscy właściciele 

są w stanie wziąć kredyty i będą musieli prawdopodobnie ze swoich prywatnych środków pokryć te 

wszystkie luki. Czy dotacja spłynie na konta tych prywatnych ośrodków? 

Dodała, że nie wyobraża sobie, że te ośrodki zostaną zamknięte i w lipcu, czy w sierpniu będą otwierane na 

nowo. Tam są pracownicy, obsługa, personel, pielęgniarki. Jest zatrudnionych mnóstwo ludzi i są oni  

w pełnej gotowości, tak jak przedszkola, szkoły, itd. Nauczyciele uczą zdalnie, przedszkola też prowadzą 

opiekę nad maluchami w formie zdalnej. Natomiast, co będzie ze żłobkami, ponieważ tutaj są troszkę inne 

przepisy.  

Uważa, że Pan Burmistrz już podjął decyzje w tej sprawie. Właściciele tych ośrodków są bardzo tym 

zainteresowani i być może nawet przysłuchują się tej dyskusji.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że sytuacja jest dynamiczna, są przyjmowane 

ustawy, ustawy są zmieniane, wydawane są rozporządzenia. Jest procedowana Tarcza Antykryzysowa,  

z której również będą mogli skorzystać przedsiębiorcy prowadzący kluby malucha. Jeszcze nie wiadomo, 

jaka będzie ostateczna wersja tych dokumentów.  

Poinformował, że problem jest analizowany. Zawrócono się do Ministerstwa z prośbą o wykładnię, czy 

nieprowadzenie działalności, a ta gotowość jest podstawą do tego, żeby można było wypłacić dotację.  

Teraz oczekuje się na odpowiedź. 10 kwietnia jest to termin, do kiedy osoby prowadzące działalność klubu 

malucha składają wnioski o dotację. W budżecie miasta są zapewnione pieniądze na dotację na 12 miesięcy. 

Natomiast należy pamiętać o tym, że są to pieniądze publiczne. W związku z tym musi być stuprocentowa 

pewność, że zostaną one wydane zgodnie z prawem.  

Stwierdził, że ma nadzieję, że do 10 kwietnia będą odpowiednie wytyczne w postaci rozporządzeń, czy 

innych aktów prawnych, które dadzą możliwość wypłacenia dotacji w pełnej wysokości. Na dzień dzisiejszy 

nie tylko w Bielsku Podlaskim jest problem, ale we wszystkich miastach, gdzie funkcjonują prywatne kluby 

malucha, które są dotowane. Jest też wiele samorządów, które nie dopłacają do klubów malucha. W naszym 

mieście podjęto decyzję, żeby te osoby wspomagać, ponieważ wykonują pracę na rzecz mieszkańców 

miasta. Dzisiaj faktycznie nie opiekują się dziećmi, ale to nie jest ich decyzja, lecz jest to decyzja odgórna. 

Jeżeli zostało wydane rozporządzenie mówiące o tym, że tego typu placówki mają być zamknięte, to osoby 

prowadzące muszą przyjąć to do wiadomości i czekać, kiedy ten zakaz zostanie cofnięty. Najbardziej 

poszkodowani są prowadzący te kluby, ale również poszkodowani są rodzice i dzieci, ponieważ jest zupełnie 

inaczej, gdy jest opieka dziecięca i grupa liczy 15-20 osób, a inaczej, jeżeli dziecko jest cały czas w domu.  

 
                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Tomasz Sulima poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki 

lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii dzieci, na które 

przyznawana jest dotacja. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 

oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta 

Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 
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Artur Maciej Żukowski. 
 
                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii 

dzieci na które przyznawana jest dotacja, została przyjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XX/171/20 

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie wysokości i zasad  

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki  

lub kluby dziecięce na terenie Miasta Bielsk Podlaski, w tym określenia kategorii  

dzieci na które przyznawana jest dotacja 

(uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do  

        składu Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 12 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do składu Bielskiej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego trzeciej kadencji (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu). Dodał, że materiały i projekt uchwały zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną. Komisje 

Rady Miasta obradujące zdalnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji 

stanowi załącznik nr 3I do protokołu).  

Otworzył dyskusję. Poinformował, że Rada Miasta zgodnie z uchwałą musi podjąć decyzję o dołączeniu 

jeszcze jednego radnego do tej grupy. Zwrócił się z pytaniem – czy ktoś z radnych ma kandydaturę do składu 

Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji?  

Stwierdził, że nie widzi zgłoszeń, więc w tej sytuacji chce zaproponować własną kandydaturę.  

 
W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Piotr Wawulski poinformował, że chciałby zgłosić Pana Pawła Bierżyna. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima zwrócił się z pytaniem - czy Radny Paweł Bierżyn 

zgadza się? 

  

Radny Paweł Bierżyn wyraził zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że w takiej sytuacji wycofuje swoją 

kandydaturę i podda do głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk 

Podlaski do składu Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego, w którym § 1 otrzymuje brzmienie – 

„Do składu Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji wybiera się następującego 

przedstawiciela Rady Miasta Bielsk Podlaski: 1) - Paweł Bierżyn”.  

Poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

                  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poprosił radnych, którzy nie wzięli udziału 

w głosowaniu o potwierdzenie, czy to niewzięcie udziału w głosowaniu jest intencjonalne. Poinformował, że 

Pan Radny Paweł Bierżyn nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Radny Paweł Bieżyn potwierdził, że nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski do składu Bielskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, 

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia 

Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

BRAK GŁOSU (1) 

Paweł Bierżyn 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

  
                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Rady 

Miasta Bielsk Podlaski do składu Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego trzeciej kadencji  

i stwierdził, iż uchwała została podjęta.  

 
Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0,  

jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu, podjęła 

Uchwałę Nr XX/172/20 
w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Bielsk Podlaski  

do składu Bielskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego  

                                                           trzeciej kadencji    

 (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 13 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu). Dodał, że radnym została dostarczona drogą elektroniczną autopoprawka do 

projektu uchwały (autopoprawka stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Poinformował, że wszystkie 

Komisje Rady Miasta, które obradowały zdalnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie 

opinii Komisji stanowi załącznik nr 3J do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że wzorem poprzednich sesji chciałby przedstawić 

informację dotyczącą zmian w budżecie i w Wieloletniej Prognozie Finansowej, które byłyby wprowadzone 

niniejszą uchwałą.  

Poinformował, że dochody wzrastają o 83 609 złotych. Są trzy dotacje z Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego. Jedna dotacja jest na Program „Posiłek w szkole i w domu”, druga dotacja  

z przeznaczeniem na wybory i trzecia dotacja w sprawach sfinansowania zadań wynikających z ustawy 

prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności i ustawy o dowodach osobistych.  

Poinformował, że w przypadku dochodów majątkowych wzrost jest o 18 958 złotych. Wiąże się to  

z urealnieniem harmonogramu prac w projekcie „Budowa Punktów Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych na terenie Bielska Podlaskiego i na terenie Hajnówki”. Nastąpiło tu przesunięcie niektórych 

zadań z roku 2019 na rok 2020. Po stronie wydatkowej następuje wzrost wydatków o 104 523 złote. 

Największe pozycje to wpisanie do budżetu planu wydatków na realizację gminnych programów profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, kwota 384 099 złotych.  

Są to wydatki niewykonane w roku 2019 i one nie mogą być przeznaczone na nic innego, lecz tylko na 

realizację gminnych programów profilaktyki. Wzorem lat poprzednich to, co nie zostało wykonane w roku 

ubiegłym przechodzi na rok bieżący. Druga pozycja jest to kwota 100 tysięcy złotych, którą zdejmuje się  

z zakupu energii z Urzędu Miasta. W wyniku przeprowadzonej inwestycji wymiany oświetlenia na ulicach 

wyszacowano, że zapłaci się mniej za energię dostarczoną do słupów oświetleniowych. Zmniejsza się 
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również o 78 319 złotych wydatki na energię w szkołach i przedszkolach. Przeprowadzone inwestycje 

termomodernizacyjne pozwolą na zaoszczędzenie takich kwot. Zmniejsza się o 200 tysięcy złotych plan 

wydatków z tytułu opłat za pobyt w domach pomocy społecznej mieszkańców Bielska Podlaskiego.  

Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej pismem poinformował, że po przeanalizowaniu 

liczby osób i stawek aktualnie obowiązujących w tym obszarze, można dokonać takiego zmniejszenia.  

Poinformował, że zrezygnowano z organizacji Dni Bielska Podlaskiego w tym roku. W budżecie miasta na 

to zadanie była kwota 50 tysięcy złotych, więc zdejmuje się ją z wydatków bieżących. Następuje wzrost 

wydatków o 44 526 złotych. Są to dotacje, o których była mowa po stronie dochodowej. Jeśli chodzi  

o wydatki majątkowe, to w związku z zaktualizowaniem harmonogramów w projekcie „Budowa Punktów 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych” jest tu kwota 29 217 złotych. Pieniądze, które były 

przeznaczone na organizację Dni Bielska Podlaskiego proponuje się przekazać, jako dotację celową 

majątkową dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim. Pani Dyrektor 

zwróciła się z prośbą o sfinansowanie zakupu urządzenia do dezynfekcji ścieków wychodzących z Oddziału 

Zakaźnego. Te ścieki trafiają do sieci kanalizacyjnej ogólnodostępnej, natomiast w związku z stanem 

epidemii powinny być oczyszczone w szpitalu zanim trafią do sieci. Na razie w Bielsku nie ma osób 

zakażonych koronawirusem i hospitalizowanych w szpitalu, ale trzeba być przygotowanym na różne 

scenariusze. To urządzenie kosztuje sto kilkanaście tysięcy złotych brutto. Zgodnie ze wskaźnikiem można 

dać dotację w wysokości 98%, dlatego też proponuje się 110 tysięcy złotych przekazać szpitalowi.  

Dodał, że w wyniku tych zmian deficyt budżetu miasta wynosi 20 368 521 złotych. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że w budżecie zmniejsza się pieniądze na wypłatę zasiłków. 

Czy coś zmieniło się w tych zasiłkach, czy mniejsza ilość osób będzie z nich korzystała? Są to niewielkie 

pieniądze, 35 tysięcy złotych, ale chciałaby zapytać Pana Burmistrza - czym to jest spowodowane? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że Pani Radna Danuta Karniewicz ma rację, ponieważ 

mniejsza liczba osób korzysta z tych zasiłków. Pan Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

dokonał analizy i w tych dwóch pozycjach, czyli pobyt w domach pomocy społecznej dla mieszkańców 

Bielska oraz po stronie wydatków na wypłatę zasiłków, widzi możliwość oszczędności w tej wysokości.  

Dodał, że korzystając z okazji chciałby powiedzieć, że wypłata zasiłków celowych, okresowych, czy 500+ 

jest niezagrożona i jest realizowana zgodnie z harmonogramem przyjętym przez MOPS. Te osoby, które 

otrzymują 500+ na konto otrzymają pieniądze przed Wielkanocą.  

 

                   Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Tomasz Sulima poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 

2020 r. wraz z autopoprawką.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

miasta na 2020 r. wraz z autopoprawką i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 
Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XX/173/20 
w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2020 r. 
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(uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

 
14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  

         Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu  

         i spłat zobowiązań na lata 2020-2030. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 14 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030 (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu). Dodał, że materiały zostały radnym 

dostarczone drogą elektroniczną wraz z załącznikami, objaśnieniami i autopoprawką (autopoprawka do 

projektu uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu). Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady 

Miasta wynika, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji 

stanowi załącznik nr 3K do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 
                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2020-2030. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że radni podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2020-2030. 

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XX/174/20 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2020-2030 wraz z prognozą kwoty długu  

         i spłat zobowiązań na lata 2020-2030 
(uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bielsk Podlaski. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 15 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu). Projekt uchwały dotyczy nadania nazwy ulica Zesłańców Sybiru 

drodze wewnętrznej położonej w mieście Bielsk Podlaski łączącej ulicę Białowieską z ulicą Kolejową 

zlokalizowanej na działkach miejskich oznaczonych numerami 3245/16 i 3246/1.  

Dodał, że materiały odnośnie tego punktu zostały dostarczone radnym drogą elektroniczną i drogą 

elektroniczną również można było zgłaszać uwagi. 
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Poinformował, że w tym momencie trzeba zrobić przerwę techniczną. Ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 10
05

 do godziny 10
11

.  

 

                Po przerwie, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że obecnie jest 

realizowany punkt 15 porządku obrad. Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady Miasta wynika, że jest 

jeden wniosek przedstawiony w obu Komisjach, tj. Członek Komisji Tomasz Sulima wnosi o zmianę treści 

uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały polegającej na usunięciu zdania - „Do dziś jednak nikt  

z przedstawicieli władz Rosji nie wyraził wyrazów ubolewania, nie przeprosił Polski i Polaków, i nie 

poprosił o przebaczenie". Uzasadnienie wniosku jest następujące – „Pomijając błędy gramatyczne oraz 

stylistyczne, zdanie to niepotrzebnie wykracza poza cel upamiętnienia bielszczan wywiezionych w 1940 

roku. Wydaje się niewłaściwym by od przedstawicieli Federacji Rosyjskiej oczekiwać politycznej 

odpowiedzialności za zbrodnie aparatu represji ZSRR. Wnoszę o usunięcie powyższego zdania z treści 

uzasadnienia do projektu uchwały”.  

Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii  

i wniosków Komisji stanowi załącznik nr 3L do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Emil Falkowski poinformował, że chciałby zgłosić wniosek techniczny, żeby za każdym razem  

Pan Przewodniczący Tomasz Sulima robił quorum, aby wszyscy wiedzieli ile jest osób i słucha tego wniosku 

odczytanego przez Pana Przewodniczącego. Ponadto przed każdym głosowaniem też prosiłby o quorum, 

ponieważ nie wiadomo, kto głosuje, czy nie głosuje. Przy każdym punkcie przynajmniej dwa razy zrobić 

quorum. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że przychyla się do wniosku Pana Radnego 

Falkowskiego. W związku z tym prosi radnych o naciśnięcie przycisku quorum na urządzeniach 

elektronicznych i potwierdzenie obecności. 

 

                Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, iż w posiedzeniu 

bierze udział 20 radnych, nadal nieobecny jest radny Artur Maciej Żukowski. Dodał, że trwa dyskusja  

w rozpatrywanym punkcie.  

 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że czytając wniosek Radnego Tomasza Sulimy, dochodzi do 

wniosku, że uzasadnienie nie do końca zostało zrozumiane. Osoby wnioskujące nie domagały się tam 

przyznania się do sprawczości tych wydarzeń, które miały miejsce, tj. wywózek na Sybir, ponieważ jest to 

wszystkim znane.   

Zwrócił uwagę, że w tej chwili jest przyjętym standardem, że jednak przeprosiny za złe rzeczy wyrządzone 

innym należą się kurtuazyjnie. Chciałby tu przypomnieć sytuację ze stycznia tego roku, kiedy Prezydent 

RFN na V Światowym Forum Holokaustu w Jerozolimie przepraszał i wypowiadał słowa, że „nasza 

niemiecka odpowiedzialność nie przemija”. Podobnie było w zeszłym roku w marcu, kiedy Prezydent 

Andrzej Duda przepraszał za antysemicką kampanię sprzed 50 lat, wydarzenia marca 1968 roku. Premier 

Holandii również w zeszłym roku przepraszał za postępowanie rządu holenderskiego w stosunku do Żydów 

w czasie II wojny światowej w obozie Auschwitz. Kanclerz Niemiec Pani Merkel w pięknych słowach 

mówiła, że jest jej wstyd za to, co zrobili Niemcy. Jest zachowana ciągłość tego, że te osoby przepraszają za 

swoich przodków, przepraszają za swój kraj, za to, co wydarzyło się w przeszłości. Tak samo tutaj, w tym 

jednym krótkim, małym stwierdzeniu jest to stwierdzenie faktu, że do tej pory ze strony Rosji nie usłyszało 

się słowa – przepraszam. Jest to jak najbardziej celowe, tym bardziej, że kolega Radny Sulima sam domaga 

się w życiu publicznym prawdy politycznej, prawdy historycznej. Wobec tego dziwne jest to, że nagle Pan 

Radny Tomasz Sulima chce to wykreślić z tego uzasadnienia.  

Dodał, że odnośnie tej małej złośliwości, gdzie Pan Radny Sulima wspomina o błędach, to rzeczywiście 

zakradł się błąd stylistyczny, jedna interpunkcja. Tutaj koleżanka Radna Iwona Kołos, jako polonistka 

będzie mogła coś od siebie dodać.  

Stwierdził, że zachęca radnych do głosowania nad wnioskiem z całym uzasadnieniem, które radni dostali.  

Uważa, że po 80 latach należy godnie uczcić mieszkańców wywiezionych na wschód, tym bardziej, że wielu 

z nich już stamtąd nie powróciło. Była to boląca i ciężka karta w historii Polski. 

Zwrócił się z prośbą, aby uzasadnienie pozostało w tej wersji, która została przekazana radnym.   
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima (Ad Vocem) stwierdził, że zabierze głos ad vocem do 

wypowiedzi Radnego Tomasza Hryniewickiego.  

Poinformował, że w jednym zakresie zgadza się z przedstawionym zdaniem, że jako społeczność Bielska 

Podlaskiego powinni uhonorować ofiary tragicznych wywózek sprzed 80 lat. Tutaj jest pełna zgoda. 

Natomiast, jeśli chodzi o uzasadnienie, to nie wnioskuje o zmianę całego uzasadnienia. Uwaga dotyczyła 

wyłącznie tego zdania i funkcji, jaką pełni Rada Miasta Bielsk Podlaski, która działa lokalnie na rzecz małej 

społeczności lokalnej.  

Uważa, że to jest kwestia dyskusyjna i kwestia dla polityków, dla historyków, dla osób biorących czynny 

udział w relacjach polsko-rosyjskich, czy w sposób dyplomatyczny, czy niedyplomatyczny należy oczekiwać 

i wymagać od Federacji Rosyjskiej przeprosin, bądź też zadośćuczynienia. To jest kwestia oceny politycznej 

i tak też na pewno mieszkańcy będą oceniać.  

Stwierdził, że pozostanie przy swoim zdaniu. Chciałby uszanować, uhonorować pamięć ofiar deportacji  

i przymusowych wywózek, bez bawienia się w politykę. 

 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że tutaj Pan Tomasz Hryniewicki wyręczył ją po części. Chciałaby Panu 

Tomaszowi Sulimie zasugerować, że jeżeli zwraca uwagę na błędy gramatyczne i stylistyczne to, żeby  

w swoim uzasadnieniu również tych błędów nie umieszczał. Pan Tomasz również ma błąd gramatyczny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima podziękował za uwagę. Dodał, że nie jest polonistą.  

Zwrócił się z pytaniem – czy są jeszcze chętni do zabrania głosu w punkcie 15 porządku obrad? 

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz 

Sulima poinformował, że będą procedowane dwa głosowania. Pierwsze głosowanie dotyczy wniosku  

o zmianę treści uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały polegającej na usunięciu zdania:  

„Do dziś jednak nikt z przedstawicieli władz Rosji nie wyraził wyrazów ubolewania, nie przeprosił Polski  

i Polaków, i nie poprosił o przebaczenie". Poddał wniosek pod głosowanie. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że brakuje głosu Pani Iwony Kołos. 

Zwrócił się z pytaniem - czy Pani Radna potwierdza niewzięcie udziału w głosowaniu?  

 

Radny Krzysztof Grodzki poinformował, że Radna Iwona Kołos nie ma połączenia i potrzebuje chwili 

czasu. 

 

               W związku z brakiem połączenia z radną, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

ogłosił pięciominutową przerwę techniczną.  

 
Przerwa trwała od godziny 10

21
 do godziny 10

22
. 

 

               Po przerwie w obradach, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że 

przerwa była z powodów technicznych, ponieważ jeden z radnych miał problem z połączeniem. Poprosił 

radnych o potwierdzenie obecności.   

 
               Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że w posiedzeniu 

bierze udział 20 radnych, nieobecny jest Radny Artur Maciej Żukowski. Poddał pod głosowanie wniosek  

o zmianę treści uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały polegającej na usunięciu zdania:  

„Do dziś jednak nikt z przedstawicieli władz Rosji nie wyraził wyrazów ubolewania, nie przeprosił Polski  

i Polaków, i nie poprosił o przebaczenie".  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o zmianę treści uzasadnienia przedmiotowego projektu uchwały polegającej na usunięciu zdania: 

„Do dziś jednak nikt z przedstawicieli władz Rosji nie wyraził wyrazów ubolewania, nie przeprosił Polski  

i Polaków, i nie poprosił o przebaczenie".  

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 
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Włodzimierz Borowik, Piotr Ostaszewski, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (11) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof 

Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Romuald Margański, Piotr Wawulski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Aleksander Bożko, Eugenia Kruk, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 
                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że wniosek o zmianę treści uzasadnienia nie został 

przyjęty. 

 

                 Rada Miasta stosunkiem głosów za wnioskiem - 5, przeciw - 11, wstrzymujących się - 4,  

nie przyjęła wniosku o zmianę treści uzasadnienia projektu uchwały. 

 
                  Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bielsk Podlaski, w pierwotnym brzmieniu.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Simoniuk 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 
                Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania odnośnie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie 

miasta Bielsk Podlaski i stwierdził, że uchwała została podjęta.  
 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

Uchwałę Nr XX/175/20 
w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie  

miasta Bielsk Podlaski 
 (uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 16 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). Dodał, że materiały zostały przesłane radnym drogą 

elektroniczną. Z zestawienia opinii i wniosków Komisji Rady Miasta wynika, iż wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji stanowi załącznik nr 3Ł do 

protokołu).  

Otworzył dyskusję. 
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W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że bardzo podobała się jej postawa Pana Burmistrza, że tak szybko 

zareagował i zamknął targowicę miejską. Zamknięcie targowicy miejskiej było w takim momencie między 

sezonami, więc można było to ogarnąć. Wiadomo, że pewne produkty można sprzedać później, jest też 

pewne wsparcie.  

Zwróciła uwagę, że w Bielsku o tej porze byłyby wystawione stoiska z roślinkami. Jest kilku producentów 

kwiatów, typowych kwiatów balkonowych, które kupują mieszkańcy. Na Facebooku pojawiła się prośba 

tych właścicieli o to, aby kto mógł to kupił te kwiaty. W mediach też jest dużo informacji, że właściciele 

hurtowni, dużych gospodarstw ogrodniczych mają wielki problem ze sprzedażą swego produktu. Jest to 

zrozumiałe, że na ryneczku miejskim można kupić sałatę, pomidory, wszystkie produkty spożywcze, 

ponieważ to ma pewien termin. Kwiat również jest dorobkiem pewnego cyklu pracy. Jeżeli teraz tego się nie 

sprzeda, to ci ludzie będą mieli ogromny problem. Szkoda, że nasze miasto nie ukwieca firma z Bielska 

Podlaskiego. Może Przedsiębiorstwo Komunalne kiedyś uruchomi zakład ogrodniczy i wtedy można byłoby 

wspierać naszych hodowców kwiatów, bo to jest dorobek całego ich roku pracy. Oni pracują na to od wielu 

miesięcy, żeby w pewnym momencie roku ten produkt sprzedać.  

Zwróciła uwagę, że wczoraj na stronie facebookowej została umieszczona informacja, że bielska galeria 

otworzyła kolejne sklepy. Nie wiadomo, jak to się ma do prawa, ale bielskie centrum handlowe otworzyło 

sklep AGD, „PEPCO” i inne.  

Zwróciła się z pytaniem - czy Pan Burmistrz zastanawiał się nad tym jak wspomóc bielskich producentów 

kwiatów, czy może pozwolić im sprzedać ten produkt? Wiadomo, że na rynek idzie pewna grupa ludzi, żeby 

to kupić. Może pozwolić na sprzedaż tych kwiatów. Jest to tylko taka sugestia ze względu na prośbę tych 

osób. Na portalach społecznościowych były umieszczone informacje z prośbą o wsparcie, o zakup tych 

roślinek. Nie chcą oni prosić o wsparcie Rządu, może państwa, czy może Miasta.   

    

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że decyzja o ograniczeniu handlu na targowicy miejskiej  

w Bielsku Podlaskim miała podłoże tylko i wyłącznie zapobiegania epidemii, a więc ograniczaniu do 

maksimum kontaktów z różnymi osobami. Wszyscy wiedzą o tym, że na rynek do Bielska, szczególnie  

w czwartek przyjeżdżali sprzedający z Rzeszowszczyzny, z Lubelszczyzny i z innych części kraju.  

W związku z informacjami, że w tych regionach zachorowalność jest dużo większa niż na Podlasiu, to trzeba 

było podjąć taką decyzję. Najprostszym rozwiązaniem byłoby powiedzieć, że nie wolno niczym handlować. 

Natomiast byłoby to niezgodne z wytycznymi, które płyną od Rządu. Żaden sklep spożywczy nie został 

zamknięty. Jeżeli w budynku można handlować to, dlaczego nie wolno handlować na świeżym powietrzu. 

Nawet służby sanitarno-epidemiologiczne mówią, że większym problem są sklepy, gdzie można handlować, 

niż otwarta przestrzeń.  

Zwrócił uwagę, że sytuacja z handlem w kraju jest dynamiczna. Minister Ardanowski zwrócił się z prośbą 

do samorządowców, żeby przywrócić handel na targowiskach, które zostały zamknięte, mówiąc  

o producentach jabłek i producentach innych towarów żywnościowych, ponieważ one są wyprodukowane 

tutaj na miejscu, a nie przyjeżdżają z Hiszpanii, z Włoch, czy z innych krajów.  

Poinformował, że trzeba patrzeć kompleksowo. Zdaje sobie sprawę z tego, że jest pewna różnica w tych 

produktach, jak gruszka, jabłko, jajka, kwiatek, czy sadzonka. Natomiast obecna sytuacja wymusza na 

wszystkich pewnego rodzaju zachowania. Do tej pory tradycją było, że sprzedaje się na rynku i ludzie 

przychodzą tam i kupują. Ta sytuacja zagrożenia epidemicznego na początku, a teraz już stanu epidemii 

powinna również po stronie sprzedawców wywołać inne możliwość, np. bezpośredniego dowiezienia do 

domu, zamówienia telefonicznego produktu. Wiadomo, że jeden będzie mógł sobie na to pozwolić i te 

sadzonki dowieźć, a ktoś inny niekoniecznie. Są mieszkańcy, którzy nie wychodzą z domów, słuchają się 

tych zaleceń ogłaszanych przez władze samorządowe, czy przez media z prośbą o niewychodzenie  

i wychodzenie tylko w koniecznych przypadkach. Prawdopodobnie dziś Rząd ogłosi kolejne obostrzenia.  

Na pewno stan epidemii jest sytuacją wyjątkową i wymusza czasami podejmowanie decyzji niepopularnych, 

na których ktoś będzie cierpiał. Natomiast nie ma nic ważniejszego niż ochrona zdrowia, zabezpieczenie 

mieszkańców przed ryzykiem zachorowalności. W naszym kraju każdego dnia sytuacja jest inna. Przez kilka 

poprzednich tygodni na Podlasiu nie było zachorowań, a teraz one się pojawiły. Na razie jest ich najmniej  

w kraju i pewnie wynika to z trochę mniejszej mobilności naszych mieszkańców.  

Stwierdził, że zrozumiałe jest to, że szczególnie mali przedsiębiorcy mogą z tego tytułu cierpieć. Jednak nie 

rozumie, dlaczego Pani Radna powiedziała, że oni nie skorzystają z pomocy oferowanej przez Rząd. Jeżeli 

Rząd przygotowuje Tarczę Antykryzysową wartości 212 miliardów złotych to, dlaczego tego nie wziąć? 
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Jeżeli się należy, będą straty to, dlaczego z tego nie skorzystać? Może to być utrudnione, bo trzeba 

wypełniać wnioski i te wnioski będą przez pewien czas czekały na rozpatrzenie, ale trzeba skorzystać  

z każdego sposobu zrekompensowania.  

Poinformował, że samorząd ma swoje kompetencje i podjęte zostaną działania. Na razie dotyczą one tylko 

handlujących na rynku, którzy mają produkty o dłuższej żywotności. Ideą nie było to, żeby zamknąć rynek, 

lecz tylko ograniczyć do niezbędnego minimum kontakty międzyludzkie. Wirus przenosi się przez kontakt  

z osobą zakażoną, chorą. Być może ludzie wychodząc na zewnątrz nawet nie zdają sobie sprawy, że mogą 

być nosicielami.  

Zwrócił uwagę, że zostały wprowadzone ograniczenia uczestnictwa w mszach do 5 osób. W sklepie 

przykładowo może być 20 osób na mniejszej powierzchni, a w kościele, czy w cerkwi może być tylko  

5 osób. Niestety, jeżeli zostało wydane takie zalecenie, to należy do tego się stosować. Historia oceni, czy 

zostały podjęte dobre, czy złe decyzje.  

Poinformował, że cały czas trwają prace nad pakietem pomocowym dla innych przedsiębiorców z Bielska 

Podlaskiego, którzy w wyniku epidemii koronawirusa tracą swoje dochody, tracą obroty, nie mogą 

świadczyć swoich usług. Można pomóc tylko tam, gdzie są takie kompetencje. Natomiast tam, gdzie to 

wykracza poza kompetencje, to ewentualnie można tylko informować Pana Wojewodę, czy Ministerstwa, 

żeby jednak próbować szukać rozwiązań w tych obszarach.  

Dodał, że teraz oczekuje się na przyjęcie Tarczy Antykryzysowej, ponieważ da to kierunek, żeby można było 

skupić na innych obszarach i nie dublować pomocy w tym samym miejscu. 

   

Radna Iwona Kołos (Ad Vocem) stwierdziła, że jej zdaniem każdy przedsiębiorca, który poniesie straty 

powinien i otrzyma wsparcie rządowe. 

Poinformowała, że zwróciła tylko uwagę na lokalny mały problem. Uważa, że dobrym posunięciem było to, 

że Pan Burmistrz zamknął targowicę miejską. Nie wszystkie miasta tak zrobiły.  

Poinformowała, że tydzień temu w poniedziałek rozmawiała z Panem Burmistrzem również o tym, co dzieje 

się na przykład w bielskim „Kauflandzie”, w „LIDL”-u, w dużych marketach. Na obrazkach umieszczonych 

w internecie było widać 20-30 stojących przy wejściu z koszykami. To jest zgromadzenie i Pan Burmistrz 

krytycznie o tym się wypowiadał.  

Poinformowała, że zwróciła uwagę tylko na lokalny problem naszych producentów. Może Pan Burmistrz już 

analizował te kwestie. Do tej pory firma, która zajmuje się ukwiecaniem miasta nie była z Bielska 

Podlaskiego, lecz spod Białegostoku. Ta firma może zwróci na to uwagę, chociaż zapewne ma swoich 

dostawców i umowy, więc są pewne ograniczenia. 

Stwierdziła, że być może niektórzy producenci mają możliwości i oni również stosują wysyłkę. Wiadomo  

o tym, że szklarnie są pełne kwiatów i na pewno właściciele mają ogromny problem. Jest to duża grupa 

ludzi, która pracowała przez okres zimowo-wiosenny i nagle jest wielki krach.  

Dodała, że dziękuje Panu Burmistrzowi za to, że być może jeszcze na to zwróci uwagę. 

 

                   Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Tomasz Sulima poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

 

                   Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że Pani Radna 

Danuta Karniewicz ma problemy techniczne. W związku z problemem w połączeniu się z radnym potrzebna 

jest kolejna przerwa techniczna. Ogłosił 5 minut przerwy.  

 

Przerwa trwała od godziny 10
41

 do godziny 10
42

. 

 

                 Po przerwie, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że problemy 

techniczne zostały rozwiązane. Poprosił radnych o potwierdzenie udziału w posiedzeniu. 

 

                 Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, iż w posiedzeniu 

bierze udział 20 radnych. Poinformował, że obecnie jest realizowany punkt 16 - Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski. Podał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 
                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, iż uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr XX/176/20 
    w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski 

(uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 17 dotyczy podjęcia uchwały 

w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). Dodał, że materiały zostały dostarczone radnym drogą 

elektroniczną. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (zestawienie opinii Komisji 

stanowi załącznik nr 3M do protokołu). Poinformował, że § 1 projektu uchwały jest następującej treści – 

„Stwierdza się brak podstawy prawnej do rozpatrzenia skargi na przewodniczącego Komisji Skarg, 

wniosków i Petycji radnego Pawła Bierżyna z dnia 18 lutego 2020 roku przez Radę Miasta Bielsk Podlaski”. 

Otworzył dyskusję.  

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

 

                 Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima stwierdził, że w sesji uczestniczy 

20 radnych, nadal nieobecny jest Radny Artur Maciej Żukowski. Poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima zwrócił się do Radnego Pawła Bierzyna  

o potwierdzenie, czy nie bierze udziału w głosowaniu.  

 

Radny Paweł Bierżyn poinformował, że nie bierze udziału w głosowaniu.  

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, 

Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (1) 

Eugeniusz Simoniuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos 

BRAK GŁOSU (1) 

Paweł Bierżyn 
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NIEOBECNI (1) 

Artur Maciej Żukowski. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima 

poinformował o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 12, przeciw - 1, wstrzymujących się - 6,  

jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu, podjęła 

Uchwałę Nr XX/177/20 

    w sprawie skargi na Przewodniczącego Komisji Skarg,  

Wniosków i Petycji 

(uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 18 dotyczy sprawozdania  

z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza 

Miasta z działalności za okres od 18 lutego 2020 roku do 23 marca 2020 r. stanowi załącznik nr 28  

do protokołu). Dodał, że treść sprawozdania została radnym przesłana drogą elektroniczną i radni mieli 

możliwość zapoznania się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta.  

Otworzył dyskusję. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Tomasz Hryniewicki zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu podano dużo działań, które Pan Burmistrz 

podjął w wyniku wymaganej w obecnym czasie walki z wirusem.  

Poinformował, że ma pytanie - jakie będą kolejne działania Pana Burmistrza w najbliższym czasie dotyczące 

walki z epidemią? 

Dodał, że w lokalnej prasie były doniesienia o tym, że są mieszkania, w których pracownicy bielskich firm 

przechodzą kwarantannę. Czy Panu Burmistrzowi coś o tym wiadomo? Czy takie mieszkania są objęte 

szczególnym nadzorem pracowników Przedsiębiorstwa Komunalnego, którzy mogliby dokonywać 

dezynfekcji klamek, powierzchni, które mogłyby być groźne do przenoszenia tego wirusa?  

 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że ma pytanie do Pana Burmistrza - czy coś wiadomo już na temat 

przetargów dotyczących uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej w części Bielska zatorza, ulic, które 

są rozkopane i kończenia tej inwestycji?  

Dodała, że chce podziękować za to, że sukcesywnie te ulice są wyrównywane. Teraz też, jak co miesiąc 

prosiłaby, żeby maszyny przejechały się po ulicach. Sugestia ze strony Pana Burmistrza powoduje, że 

najczęściej reakcja jest szybka i za dzień, dwa, czy trzy dni widać, że coś tam się dzieje.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że kwestie dotyczące walki z epidemią koronawirusa 

pochłaniają bardzo dużo czasu i pracy. Dotyczą one różnych obszarów. W wyniku ogłoszenia stanu 

epidemii, a wcześniej stanu zagrożenia epidemicznego, trzeba było wstrzymać funkcjonowanie jednostek. 

Nie pracuje Biblioteka, Dom Kultury, Pływalnia. Ograniczono funkcjonowanie Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Szkoły, przedszkola, których organem prowadzącym jest samorząd miasta Bielsk Podlaski 

pracują w zupełnie inny sposób. Cały czas jest kontakt ze służbami Pana Wojewody, ponieważ Pan 

Wojewoda jest koordynatorem wszelkich działań na terytorium województwa podlaskiego. W Bielsku 

Podlaskim funkcjonuje Powiatowe Centrum Zarzadzania Kryzysowego na czele z Panem Starostą 

Sławomirem Jerzym Snarskim. Pod Starostę podlega bielski szpital i w pewnym zakresie Powiatowa Stacja 

Sanitarno-Epidemiologiczna. Te służby na bieżąco spotykają się i działają. Wiele spraw jest porządkowych. 

Stwierdził, że w okresie epidemii koronawirusa interesuje go to, żeby mieszkańcy mogli w bezpieczny 

sposób w tym mieście mieszkać. Na bieżąco jest monitorowany stan wody pitnej, która jest dostarczana do 

mieszkań.  

Poinformował, że są wytyczne, które przychodzą odgórnie, chociażby odnośnie komunikacji miejskiej  

i ograniczenia liczby osób w autobusach do połowy miejsc siedzących. W naszym mieście już wcześniej, 
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gdy jeszcze nie było tego obostrzenia, to ludzie ze zrozumieniem podchodzili do tego, że kilka miejsc obok 

kierowcy było wyłączonych z możliwości skorzystania z nich. 

Poinformował, że w Bielsku Podlaskim do dyspozycji Pana Wojewody jest przekazanych 105 miejsc 

kwarantannowych w internacie Zespołu Szkół przy ulicy Hołowieskiej. Na dzień dzisiejszy nikt w tych 

pomieszczeniach nie przebywa. Mieszkańcy potencjalnie są kierowani do kwarantanny w miejscach swojego 

zamieszkania, bądź w innych miejscach wskazanych przez odpowiednie służby. Na dzień dzisiejszy nie ma 

zapytań ze strony Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej, ani służb Pana Wojewody, żeby Miasto 

Bielsk Podlaski miałoby przeznaczyć inne lokale do skierowania tam osób mających być w kwarantannie. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami, kwarantannie podlegają osoby zdrowe, które mogłyby mieć kontakt 

z osobami chorymi. To jest zapobieganie, działanie profilaktyczne. Każdy, kto przekracza granice Polski  

i przyjeżdża z kraju, w którym są osoby chore na koronawirusa musi przejść kwarantannę. Do Bielska 

Podlaskiego z budów zagranicznych wracają pracownicy. Muszą oni na granicy wskazać w karcie 

lokalizacyjnej miejsce, gdzie będą przechodzić kwarantannę. W większości przypadków jest podawany adres 

domowy. Jest kilka przypadków, że osoby przechodzące kwarantannę znajdują w innych mieszkaniach.  

Są to mieszkania wynajmowane od osób prywatnych, więc służby Przedsiębiorstwa Komunalnego, czy 

kogokolwiek innego nie mogą wejść do takiego mieszkania, żeby przeprowadzić tam dezynfekcję. 

Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna ma rozwiązania w tej materii.  

Poinformował, że ograniczając możliwość kontaktów do minimum są też prowadzone takie działania, że na 

przykład Przedsiębiorstwo Komunalne dostarcza gaz pod drzwi. Nie wchodzi się do mieszkań i mieszkańcy 

sami muszą zainstalować butlę z gazem.  

Dodał, że pracownicy z zagranicy w większej ilości będą zjeżdżać przed Świętami Wielkanocnymi. Na ten 

moment jest ich jeszcze nieduża ilość w Bielsku Podlaskim.  

Poinformował, że miał zapytanie z Powiatowej Komendy Straży Pożarnej odnośnie wskazania miejsca,  

w którym strażacy mogliby przejść kwarantannę, gdyby doszło do takiej sytuacji, że strażacy uczestnicząc  

w akcjach ratunkowych, lub gaśniczych mieliby potencjalny kontakt z osobą chorą. Takim miejscem  

w zasobach miejskich mogą być domki MOSiR. Natomiast to jest tylko sugestia, a nie już decyzja. Takie 

decyzje będzie podejmował Pan Wojewoda określając zasób, gdzie osoby mogłyby przechodzić 

kwarantannę. Na terenie każdej gminy powinien znajdować się przynajmniej jeden taki obiekt. Na terenie 

Bielska jest to internat Zespołu Szkół nr 4 przy ulicy Hołowieskiej.  

Wyjaśnił, że jeśli chodzi o kwestie dotyczące przetargów, to w ostatnich dniach odbyły się cztery 

postępowania przetargowe. Można było je obejrzeć, ponieważ otwarcie ofert było dostępne drogą 

elektroniczną. Te postępowania przetargowe nie dotyczą ulic, o których mówiła Pani Radna Kołos. W tym 

tygodniu planuje się jeszcze ogłosić przetarg na ulice, które są w dzielnicy za torami, żeby można było w 

miarę szybko również te sprawy procedować.  

Dodał, odnosząc się do tematu walki z koronawirusem, że walczy się z czymś, czego nie widać, a jest 

niebezpiecznym wrogiem. Dlatego też trzeba się wspierać i każdy powinien współpracować. Bielsk Podlaski 

nie jest zamknięta enklawą. Do Bielska przyjeżdżają ludzie z okolicznych wsi, z innych miejscowości oraz 

ludzie z zagranicy. Dzisiaj granice są trudniej dostępne do przekroczenia. Mieszkańcy Bielska zauważyli, że 

teraz jest mniej osób niemówiących w języku polskim niż miesiąc temu. Pracownicy, którzy pracowali  

w bielskich firmach wyjechali do swoich domów i nie wiadomo, kiedy wrócą. Może okazać się, że ta 

sytuacja potrwa nie dwa, czy cztery tygodnie, lecz dłużej.  

Dodał, że zaleca wszystkim pokorę wobec tej sytuacji, stosowanie się do zaleceń i dbanie o siebie. Należy 

ograniczyć możliwość kontaktu z innymi osobami do niezbędnego minimum.  

Poinformował, że wspólnie z 132 samorządowcami z województwa podlaskiego podpisał apel do 

mieszkańców, żeby zachować zdrowy rozsądek, dbać o siebie i dbać też o innych.  

Stwierdził, że jest pełen podziwu dla wszystkich osób, które są wolontariuszami. Chyli czoła przed tymi, 

którzy robią zakupy, idą do apteki, wykupują leki i przynoszą osobom potrzebujących. Chyli czoła przed 

tymi, którzy szyją maseczki, poświęcają swój czas, swoje pieniądze w walce z koronawirusem.  

Zwrócił uwagę, że wczoraj została podana informacja do publicznej wiadomości o pierwszej osobie 

hospitalizowanej w szpitalu w Hajnówce. Ten wirus jest coraz bliżej Bielska Podlaskiego i trzeba zrobić 

wszystko, żeby nikt nie padł ofiarą tej epidemii. 

    

Radny Tomasz Hryniewicki (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że nie mówił nic o dezynfekcji mieszkań w ich 

wnętrzu.  

Poinformował, że nasunęła mu się drobna sugestia do rozwagi przez Pana Burmistrza. Może warto byłoby 

pójść wzorem Siemiatycz, gdzie Burmistrz w ostatnim czasie wprowadził dezynfekcję robioną przez 
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pracowników, takich miejsc, jak poręcze na klatkach schodowych, klamki, domofony, przystanki 

autobusowe. Koszt jest nieduży, a zawsze może to pomóc w walce z wirusem.  

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że będzie przetarg na ulice na zatorzu dotyczący gospodarki 

wodno-ściekowej, uporządkowania tych ulic. 

Poinformowała, że dzisiaj miała telefon od pani, która poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego ulica Asnyka jest 

„rozbabrana”, natomiast robi się nowe ulice, na przykład ulicę Jagiellońską.  

Poinformowała, że drugie pytanie jest następujące - czy mógłby być podany publicznie telefon do kontaktu  

z wolontariuszami, żeby osoby potrzebujące pomocy wiedziały, gdzie zadzwonić i z kim się skontaktować.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że na ulicy Asnyka została już wykonana kanalizacja 

sanitarna i teraz kanalizacja sanitarna jest robiona na ulicy Jagiellońskiej. Kanalizacja deszczowa  

i nawierzchnia jest to drugie zadanie i będzie wykonywane przez inną firmę. Dlatego też nie jest tak, że 

będzie skończona cała ulica Asnyka i dopiero wtedy będzie rozkopywana ulica Jagiellońska. Ulica Asnyka 

została zrobiona w zakresie kanalizacji sanitarnej i ekipa przeszła na ulice Jagiellońską robić kanalizację 

sanitarną.  

Wyjaśnił, że Burmistrz nie koordynuje wszystkich wolontariuszy. Być może warto zastanowić się nad 

ogólnym miejscem, gdzie taką informację można byłoby zamieścić. Osoby, które świadczą usługę 

wolontariacką są dosyć aktywne w mediach społecznościowych, czy to w kwestii robienia zakupów, czy  

w kwestii szycia maseczek, czy nawet w pomocy w załatwieniu spraw drogą elektroniczną. Są nawet takie 

przypadki, że niektórzy wykonują przelewy za inne osoby, żeby one nie musiały iść do banku, lecz ze 

swojego konta opłacają opłaty za te osoby, aby później im nie naliczono odsetek za nieterminowe płacenie 

zobowiązań. Wymaga to pełnego zaufania.  

Stwierdził, że nie chciałby, aby doszło do takiej sytuacji, że pojawią się w naszym mieście osoby, które będą 

w niecnych celach wykorzystywały chęć pomagania. W innych miastach zdarzały się takie sytuacje, że 

przychodzili do domu ludzie ubrani w kombinezony, żeby przeprowadzić dezynfekcję. Później się okazało, 

że mieszkanie zostało okradzione. Trzeba być wyczulonym na to wszystko, ponieważ w dużej liczbie osób, 

które chcą pomagać i pomagają, znajdzie się ktoś, kto spróbuje wykorzystać ludzką łatwowierność  

w niecnym celu. Nie można na to pozwolić.  

Stwierdził, że może powiedzieć o podmiotach w Bielsku Podlaskim, które nigdy nie zawiodły. Jest to 

Związek Harcerstwa Polskiego, Stowarzyszenie Kreatywny Bielsk, są to panie, które szyją maseczki. 

Wszyscy robią to bezinteresownie i z pełnym oddaniem dla swoich sąsiadów, swoich znajomych i bardzo 

często dla nieznajomych.  

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że ma pytanie do Pana Burmistrza - czy planuje podjąć kroki  

w odniesieniu do pracy Urzędu Miasta, żeby zachować ciągłość pracy, jeśli ktoś z pracowników będzie 

zagrożony? Niektóre urzędy już pracują rotacyjnie. Czy Pan Burmistrz ma taki plan? 

 

Radny Krzysztof Grodzki stwierdził, że chce zabrać głos w podobnej sprawie. Pytanie do Pana Burmistrza 

jest następujące - czy są plany, czy dzisiaj coś się zmieniło, może zostały podjęte kroki, tak samo jak robią to 

inne jednostki, że na przykład większość pracowników może pracować zdalnie, albo zostanie wprowadzona 

zadaniowość? Pracownik po wykonaniu swojej pracy mógłby zostać wypuszczony do domu, aby nie 

przebywał w Urzędzie i nie narażał siebie lub innych pracowników. Może jeszcze lepsze rozwiązanie 

dotyczyłoby elastycznego grafiku, który będzie polegał na tym, że jeżeli kilku pracowników wykonuje 

podobną pracę, to w jednym tygodniu pracuje jeden, a w następnym tygodniu drugi. Na przykład Pan 

Burmistrz pracuje w tym tygodniu, w następnym tygodniu Pani Wiceburmistrz. Tak samo Pani Skarbnik 

będzie zamieniać się z Panią Główną Księgową. Może wprowadzić naprzemienne dyżury. Wiadomo, że 

takie działanie na pewno ograniczy dezorganizację pracy Urzędu Miasta w przypadku stwierdzenia  

u pracownika Urzędu Miasta zarażenia koronawirusem. Oby tak się nie stało, ale trzeba przewidywać  

i podejmować kroki. Jeśli u kogoś zostanie stwierdzone zakażenie, to cały Urząd zostanie zamknięty do 

dezynfekcji. Na pewno będzie to dużo większy problem niż aktualnie odesłać część pracowników do domu, 

a część będzie pracowała i później będą się wymieniać.  

Zwrócił się z pytaniem - czy może coś jest planowane, żeby nie zdezorganizować pracy Urzędu?  

Stwierdził, że jest to taka uwaga oraz prośba o podjęcie kroków i podjęcie działań. 
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Radny Eugeniusz Simoniuk poinformował, że ma zasadnicze pytanie do Pana Burmistrza, ponieważ 

zbliżają się wybory i powołanie między innymi komisji, okręgów. Czy Pan Burmistrz rozważa, tak jak 

ostatnio dzisiaj uczynił Prezydent Lublina, nieorganizowanie wyborów 10 maja? 

 

Radny Krzysztof Grygoruk (Ad Vocem) poinformował, że już 113 samorządów wyraziło sprzeciw wobec 

planów, aby narazić ludzkie zdrowie, życie organizując wybory prezydenckie.  

Zwrócił się z pytaniem - jakie jest nasze podejście do tej sprawy? 

  

Radny Piotr Wawulski zwrócił się z pytaniem - czy Pan Burmistrz rozważał zawieszenie czynszów, albo 

pomoc dla przedsiębiorców, którzy wynajmują lokale w zasobach komunalnych? Czy będą wprowadzone 

ulgi dla tych najemców, którzy nie prowadzą działalności w związku z epidemią?  

Dodał, że chciałby jeszcze odnieść się do wypowiedzi Tomka Hryniewickiego i Pani Danuty Karniewicz. 

Jeśli chodzi o dezynfekcję klatek schodowych, to Spółdzielnia Mieszkaniowa, która dysponuje największym 

zasobem klatkowym robi dezynfekcję, robi częste mycia klamek, poręczy. Jest tu duży postęp i szybka 

reakcja Prezesów Spółdzielni i pracowników.  

Poinformował, że pomoc osobom starszym oferuje Hufiec i „Kreatywny Bielsk”. Taka informacja pojawiła 

się na stronie internetowej i na Facebookach. Osoby starsze może nie mają dostępu do portali 

społecznościowych, aczkolwiek na stronach internetowych Urzędu Miasta taka informacja miała miejsce. 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski potwierdził, że na stronie internetowej Urzędu Miasta pojawiła się 

już pewien czas temu specjalna zakładka – „Ogłoszenia o koronawirusie”. Są tam zamieszczane wszystkie 

informacje, które na bieżąco są aktualizowane. Są również podane numery telefonów osób, które świadczą 

pomoc wolontariacką. 

Poinformował, że na dzień dzisiejszy około 30% pracowników nie pracuje w Urzędzie Miasta.  

Część pracowników jest na opiece nad dziećmi, bądź na zwolnieniach lekarskich. Nie jest tak, że sto procent 

pracowników przychodzi i wykonuje codziennie swoje obowiązki.  Sytuacja jest analizowana i na bieżąco 

będą podejmowane decyzje. Należy pamiętać o tym, że wszystkie decyzje muszą być w zgodzie z prawem. 

Zaczęło się od tego, że trzeba było wprowadzić instrukcję mycia rąk, instrukcję dezynfekowania dłoni.  

Na początku w Biurze Podawczym normalnie przyjmowano korespondencję, a teraz jest wystawiona urna. 

To cały czas się zmienia w zależności od tego, jak kształtuje się sytuacja ogólna w kraju. Jeśli chodzi  

o Urząd Miasta i jednostki podległe, to na bieżąco będą podejmowane decyzje, które będą musiały być 

wykonywane.  

Dodał, że jako Burmistrz Miasta jest pracodawcą i jako pracodawca w stosunku do pracowników ma swoje 

zadania i też obowiązki.  

Poinformował, że w najbliższym czasie wyda komunikat dotyczący organizacji wyborów w Bielsku 

Podlaskim. To nie jest tak, że Burmistrz odwołuje wybory, ponieważ nie jest to jego kompetencja.  

Natomiast jest wiele zagrożeń, jeśli chodzi o możliwość bezpiecznego przeprowadzenia wyborów w dniu  

10 maja w naszym mieście. W tym komunikacie zostanie to ogłoszone. 

Poinformował, że odwołał Dni Bielska Podlaskiego, które miały się odbyć w dniach 29-31 maja, ponieważ 

jest organizatorem tych Dni i to jest jego kompetencja. Natomiast wybory są ogłaszane przez zupełnie inny 

podmiot. Na samorząd spływa wiele obowiązków, wiele zadań, których nie są w stanie zrealizować w stanie 

epidemii. To też zostanie podane do publicznej wiadomości.  

Poinformował, że jeśli chodzi o pytanie dotyczące zawieszenia czynszów, pomocy przedsiębiorcom, którzy 

prowadzą działalność w lokalach miejskich, to już w punkcie dotyczącym żłobków prywatnych, klubów 

malucha mówił o tym, że trwają prace nad takim dokumentem. Powinny to być w miarę kompleksowe 

wskazania sposobów pomocy dla przedsiębiorców, którzy w wyniku epidemii koronowirusa musieli 

zawiesić swoją działalność, bądź ta epidemia przyczyniła się do tego, że ich obroty, ich przychody są dużo 

niższe, niż w analogicznym okresie poprzedniego roku. Obecnie oczekuje się na zatwierdzenie Tarczy 

Antykryzysowej, żeby nie dublować pewnych zapisów i skupić się tylko na tych obszarach, które w tej 

Tarczy Antykryzysowej nie zostały w ogóle dotknięte, czy w jakiś sposób rozwiązane.  

Dodał, że jest to kwestia kilku dni, żeby takie zarządzenie Burmistrz Bielska Podlaskiego przygotował  

i ogłosił. 

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz 

Sulima stwierdził, że radni zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta w okresie 

międzysesyjnym. 
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                Rada Miasta Bielsk Podlaski zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta 

Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 
19. Sprawy różne. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima poinformował, że punkt 19 są to „Sprawy różne”.  

Poinformował, że interpelacje, zapytania i wnioski mogą być przesyłane tylko za pośrednictwem ePUAP, 

czyli Elektronicznej Platformy Usług Administracji Publicznej lub drogą e-mailową. Wszystkie inne sprawy, 

które nie są interpelacjami, zapytaniami i wnioskami, zgodnie ze Statutem Miasta mogą być poruszone  

w tym punkcie.  

Otworzył dyskusję.  

 

Wnioski zgłoszone podczas posiedzeń Komisji Rady Miasta wraz ze stanowiskami Burmistrza Miasta 

dotyczącymi zgłoszonych spraw stanowią załącznik nr 3N do protokołu).  

   

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że bielski przedsiębiorca wynajmujący lokale na potrzeby 

handlowe, od początku epidemii koronawirusa umorzył czynsze dla swoich najemców, którzy nie prowadzą 

w tym czasie działalności gospodarczej. Ten przedsiębiorca zadzwonił do Urzędu Miasta z pytaniem, jak 

mógłby rozliczyć się z podatku od nieruchomości. W Urzędzie otrzymał informację, że może być umorzony 

podatek od nieruchomości, jednak padło również pytanie - czy najemca lokalu zabrał swoje rzeczy, czyli 

towar handlowy, wyposażenie. Pracownik po uzyskaniu informacji, że jednak te rzeczy nadal zostały  

w wynajmowanym lokalu, stwierdził, że w tym momencie taka ulga w podatku od nieruchomości nie należy 

się, ponieważ lokal nie został opuszczony.  

Zwrócił uwagę, że należałoby dostosować się do zaistniałej sytuacji, która dla wszystkich jest nowa  

i wymaga również nowych rozwiązań. Jest prośba do Pana Burmistrza, żeby przyjrzał się sprawie.  

Może zrobić zawieszenie podatku od nieruchomości, bez konieczności zabierania tych rzeczy.  

Dodał, że tak jak powiedział Pan Burmistrz, ta Tarcza Antykryzysowa, gdy wejdzie w życie to rozwiąże 

wiele zagadnień i wiele kłopotliwych kwestii.  

Zwrócił się z prośbą, aby radni w systemie eSesja dostali informację, jeśli Pan Burmistrz podejmie pewne 

kroki odnośnie umorzenia czynszów za lokale handlowe zarządzane przez Przedsiębiorstwo Komunalne, czy 

podatków od nieruchomości, podatków od środków transportu. Chodzi o to, żeby radni wiedzieli, co mogą 

przekazać mieszkańcom. 

  

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że chciałaby poruszyć kwestię, którą już wielokrotnie poruszała, dotyczącą 

ulicy Kolejowej i mieszczących się tam przystanków autobusowych. Na ten temat rozmawiała z Panem 

Burmistrzem, żeby ulicę Kolejową uwolnić od tych przystanków, ponieważ tworzy się piękny dworzec i tam 

przenieść przystanki.  

Poinformowała, że kilka dni temu zauważyła przystanek „FlixBusa”, czyli zapewne Miasto wyraziło jednak 

zgodę na przystanek przy ulicy Kolejowej. O tym rozmawiano wielokrotnie, że jest to mała, wąska uliczka. 

Tam były różne problemy, na które również Pan Burmistrz reagował, przyjeżdżał, pomagał i wspierał 

mieszkańców. Mieszkańcy również prosili, żeby wszelkie przystanki autobusowe umieścić w przestrzeni 

dworca.  

Zwróciła uwagę, że na tej ulicy jest nowy przystanek. Chciałaby, żeby Pan Burmistrz odniósł się do tego, 

dlaczego jest taka zgoda i znowu są wprowadzone nowe zasady.  

 

Radny Mikołaj Osipiuk poinformował, że w ubiegłym tygodniu, 27 marca wszyscy zbierali na respirator 

dla Szpitala Powiatowego w Bielsku Podlaskim. Akcja była zorganizowana za pośrednictwem Caritas 

Diecezji Drohiczyńskiej i trwała od godzin porannych do godziny 23.00. O godzinie 22.30 został podany 

komunikat, że uzbierano kwotę 100 tysięcy złotych i szpital otrzyma na oddziale zakaźnym respirator na 

potrzeby walki z koronawirusem. Jest to ważna, szlachetna inicjatywa dyrekcji szpitala.  

Zwrócił uwagę, że Burmistrz w czasie sesji wspominał, że ze swej strony przekaże pieniądze z tytułu braku 

organizacji Dni Bielska na potrzeby szpitala. To także ważna inicjatywa. 
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Radny Krzysztof Grygoruk poinformował, że ma pytanie na temat Budżetu Obywatelskiego. Wiadomo, że 

pieniądze są zabezpieczone. Natomiast, czy w związku z koronawirusem nie ma zmian, a jeżeli nie, to czy 

już coś się dzieje w tym temacie?  

Stwierdził, że chciałby podziękować wszystkim pracownikom sklepów spożywczych i służby zdrowia, 

ponieważ oni cały czas codziennie są w bliskim kontakcie z wszystkimi ludźmi. Duży ukłon w ich stronę. 

 

Radny Stanisław Charyton poinformował, że na początku ma małe sprostowanie do wypowiedzi kolegi 

Mikołaja Osipiuka, ponieważ zostało zebranych 105 tysięcy złotych, a nie 100 tysięcy złotych.  

Poinformował, że ma prośbę do Pana Burmistrza w związku z tym, że dzisiaj było szereg sprawozdań  

z jednostek organizacyjnych i jedynie Miejska Biblioteka Publiczna podała stan organizacyjny. Na prośbę 

Radnej Karniewicz informację uzupełnił Bielski Dom Kultury. Natomiast jest dużo tych jednostek,  

w zasadzie w większości są one finansowane z budżetu miejskiego, niektóre jednostki są zasilane z zewnątrz 

i chyba to nie jest tajemnicą, żeby na przyszłość był pokazywany stan zatrudnienia w poszczególnych 

jednostkach.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, odnosząc się do spraw poruszonych przez radnych, 

że jeśli chodzi o umarzanie podatków od nieruchomości, to podatek umarza się nie po telefonie, lecz po 

złożeniu wniosku przez osobę do tego uprawnioną, czyli przez właściciela nieruchomości. Każda sprawa jest 

traktowana indywidualnie. Być może dzisiaj przepis ogólny mówi o tym, że towar musi być zabrany. 

Natomiast sytuacja jest nadzwyczajna i wymaga zupełnie innego podejścia. Jeżeli będą wnioski od 

przedsiębiorców, to każdy wniosek będzie indywidualnie zbadany i zweryfikowany zgodnie z Ordynacją 

podatkową. Będzie to jednak wiązało się z odpowiedziami na parę pytań, które trzeba zadać przedsiębiorcy. 

Jest to procedura, która jest przeprowadzana niezależnie od tego, czy jest koronawirus, czy nie ma.  

Dodał, że radni, co roku otrzymują informację, jakim przedsiębiorcom Burmistrz Miasta umorzył podatki, 

czy rozłożył na raty, czy wydał decyzje o przesunięciu terminów płatności.  

Stwierdził, że to wszystko jest możliwe do przeprowadzenia. Natomiast jest przekonany, że Tarcza 

Antykryzysowa da narzędzia samorządowcom do tego, żeby te sprawy można było uprościć.  

Poinformował, że odnośnie przystanku na ulicy Kolejowej musi sprawdzić, na jaki okres została wydana 

zgoda. Idea była taka, że wszystkie przystanki autobusowe z ulicy Kolejowej mają być przeniesione  

w okolice nowego dworca. Tam prace są jeszcze niezakończone i cały czas trwają. Budynek dworca miał 

być w maju przekazany do użytku. Nie wiadomo, jak na to wpłynie sytuacja z koronawirusem.   

Wyjaśnił, że został ogłoszony konkurs na projekty nieinwestycyjne z Budżetu Obywatelskiego i spłynęły 

oferty. Natomiast odnośnie zadań inwestycyjnych będą ogłaszane przetargi po zakończeniu dużych 

przetargów, na które jest dłuższa procedura ich przygotowania. To są przetargi unijne, wymagające 

większego wkładu intelektualnego, żeby ten przetarg zorganizować. W przypadku budowy siłowni na 

świeżym powietrzu, czy toru szkoleniowego, toru ćwiczeniowego procedura jest dużo prostsza.  

Stwierdził, że może domyślać się, że Panu Radnemu chodzi o to, czy te zadania nie wypadną z budżetu, 

ponieważ pieniądze będą potrzebne na inne zadania. Nie wiadomo, co będzie za kilka dni, za dwa miesiące, 

czy za rok. Na razie te zadania są w budżecie. Referat Inwestycji i Zamówień Publicznych jest przygotowany 

do tego, żeby organizować przetargi na każde zadanie wpisane do budżetu miasta.  

Poinformował, że jeśli chodzi o prośbę Pana Radnego Charytona odnośnie podawania stanu zatrudnienia  

w sprawozdaniach jednostek, to dyrektorom zostanie zwrócona uwaga, aby taka informacja tam się 

znajdowała.  

  

Radny Krzysztof Grygoruk (Ad Vocem) zwrócił się z pytaniem - czy są przeciwskazania, żeby te oba 

przetargi były równocześnie ogłaszane? 

 

Radny Krzysztof Grodzki poinformował, że jeszcze chce odnieść się do prośby Pana Radnego Charytona. 

Zwrócił uwagę, że na przykład Dyrektor MOSiR w swoim sprawozdaniu na stronie 4 cały ostatni akapit 

poświęcił na stan zatrudnienia MOSiR. Jednostki podają te informacje. Jest to kwestia wyciągnięcia tego  

z tekstu.   

 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że zgłosili się do niej mieszkańcy z tematem dotyczącym opłat za 

mieszkania komunalne. Przykładowo, opłata za mieszkanie komunalne 42,10 m
2
, czynsz z mediami, tj. woda 

abonament, ogrzewanie, podgrzanie wody, wywóz śmieci jest to ponad 640 złotych. Najczęściej  

w mieszkaniach komunalnych mieszkają osoby, które nie mają wysokich dochodów.  
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Stwierdziła, że gdy już ten czas się uspokoi, to chciałaby, żeby została przeanalizowana sprawa opłat za 

mieszkania komunalne w Bielsku Podlaskim, czy nie są one wysokie. Wielu osób nie stać na kredyty, więc 

mieszkanie komunalne jest dla nich jedynym wyjściem. Mieszkańcy przekonują, że opłaty są wysokie. Jest 

to może subiektywne odczucie mieszkańców. 

Poinformowała, że poprosi koleżanki o wsparcie i na pewno z Komisją przeanalizują sprawę wysokości tych 

opłat. Chciałaby, żeby Pan Burmistrz zerknął na te opłaty i porównał wskaźniki z innymi miastami. Taka jest 

prośba do Pana Burmistrza odnośnie mieszkań komunalnych.  

 

Radny Paweł Bierżyn zwrócił uwagę, że termin składania wniosku do projektu „Sportowa Polska” 

przesunięto do 30 kwietnia. W związku z tym ma pytanie - czy ten wniosek już został złożony przez Miasto, 

czy jeszcze pracownicy pracują nad tym wnioskiem? 

 

Radny Emil Falkowski poinformował, że ma dwa pytania. Pierwsze pytanie dotyczy najbliższej Komisji 

Rady Miasta - czy będzie możliwe, żeby była online, czy tak jak do tej pory korespondencyjnie radni będą 

mogli tylko zapoznać się i odpisać? Drugie pytanie jest następujące - czy w przyszłości radni będą mogli 

również korzystać z sesji online? Za miesiąc, za dwa, trzy miesiące, jak już uspokoi się ta sprawa, to czy 

radny będzie mógł połączyć się online i uczestniczyć w sesji, czy przepisy tego zabraniają? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że opłaty za mieszkania komunalne, stawki czynszu są 

przyjmowane przez Radę Miasta. Radni, co roku w ramach tych informacji otrzymują wiedzę na ten temat. 

Jest to porównywane z czynszami w spółdzielniach mieszkaniowych na terenie miasta Bielska Podlaskiego. 

Trudno jest porównywać zasób mieszkaniowy miasta Bielsk Podlaski z zasobem mieszkaniowym, na 

przykład Białegostoku, czy Hajnówki.  

Stwierdził, że na pewno nad tym tematem trzeba pracować i warto się pochylić.  

Zwrócił uwagę, że Pani Radna wspomniała o tym, że przyznawane są mieszkania komunalne osobom  

o dochodach niekoniecznie wysokich, ale uprawniających do przyznania tego mieszkania. Natomiast należy 

pamiętać również o tym, że część mieszkań komunalnych są to mieszkania przyznane w latach 

osiemdziesiątych, w latach dziewięćdziesiątych. Dzisiaj te osoby nie mają niskich dochodów, a mogą mieć 

całkiem przyzwoite dochody, jeśli chodzi o status życiowy. Tutaj niczego nie uogólnia, są to pojedyncze 

przypadki i jednak mają one miejsce.  

Poinformował, że w ubiegłym roku weszła w życie ustawa pozwalająca samorządom weryfikować dochody 

mieszkańców, którym przydzielone zostały mieszkania komunalne. Dotyczy to tylko tych przydziałów, które 

zostały zrealizowane po wejściu w życie tej ustawy.  

Zwrócił uwagę, że rosną wynagrodzenia. Jeżeli osoba, która sprząta klatkę schodową ma o 30% większe 

wynagrodzenie niż w zeszłym roku, to ktoś musi za to zapłacić. Są wspólnoty, które nie zatrudniają 

sprzątaczek i we własnym zakresie sprzątają klatki. Pozwala to im w pewien sposób na ograniczenie 

kosztów.  

Stwierdził, że nie dzisiaj jest czas na to, aby o tym dyskutować. Są problemy, na które trzeba poświęcić 

więcej uwagi. Na pewno w stosownym czasie, przy trochę spokojniejszych okolicznościach do tego tematu 

trzeba będzie wrócić.  

Poinformował, że wiadomo o tym, że został wydłużony termin składania wniosków do Programu „Sportowa 

Polska”. Wniosek jeszcze nie został złożony, natomiast jest prawie gotowy i tylko pracuje się nad 

kosmetycznymi sprawami. Ten wniosek zostanie złożony do Ministerstwa, zgodnie z decyzją radnych  

z poprzedniej sesji.  

Poinformował, że jeśli chodzi o procedowanie najbliższych Komisji i sesji, to prosiłby Panią Sekretarz  

o udzielenie odpowiedzi Panu Radnemu Falkowskiemu. 

   

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że chce podziękować Panu Burmistrzowi za to, że zwrócił uwagę na 

weryfikację dochodów. Teraz Komisja również będzie mogła zwrócić na to uwagę przy sprawach 

dotyczących przydziału mieszkań. 

Poinformowała, że sporo osób ogląda sesję i mieszkańcy piszą do radnych. Mieszkańcy zwrócili uwagę, że 

do tej pory było bezpłatne wsparcie prawne przy Starostwie, a w tej chwili tego wsparcia prawnego nie ma.  

Zwróciła się z pytaniem - czy jest wsparcie prawne, jakaś komunikacja z bezpłatnym prawnikiem, czy Pan 

Burmistrz ma wiedzę na ten temat? Czy Miasto może powiedzieć mieszkańcom, że na przykład jest 

wsparcie, jeżeli mieszkaniec nie ma wiedzy prawniczej dotyczącej podstawowych elementów życia w tym 

trudnym czasie zagrożenia? Czy w tej chwili funkcjonuje bezpłatna porada prawna?  
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) wyjaśnił, że obowiązujące prawo określa wyraźnie, że 

bezpłatną pomoc prawną organizuje Starostwo Powiatowe. Samorząd gminny nie zajmuje się tym zadaniem 

i nie ma takiej kompetencji ustawowej, żeby to organizować.  

Poinformował, że zawieszona została działalność punktu konsultacyjnego w Brańsku. Budynek Starostwa 

jest niedostępny dla mieszkańców, więc również kontakt z radcą prawnym, który miał dyżury jest 

niemożliwy. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości skorzystania z bezpłatnej porady prawnej, jaka była 

świadczona wcześniej. 

Dodał, że Starostwo Powiatowe przyjmuje korespondencję, więc można opisać swój problem i czekać aż 

radca prawny ustosunkuje się na piśmie do poruszonych kwestii. 

 

Sekretarz Miasta Tamara Korycka odnosząc się do pytania Pana Radnego Emila Falkowskiego 

dotyczącego dalszego sposobu pracy Rady, poinformowała, że trzeba poczekać na zapisy ustawy o zmianie 

ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, nad którą od piątku pracował Sejm i Senat, a dzisiaj znowu trafi to do Sejmu. W projekcie tej 

ustawy znalazł się zapis, że „zgromadzenia lub inne formy działania właściwe dla tych organów”, czyli dla 

organów samorządu terytorialnego i zapis - „a także podejmować rozstrzygnięcia, w tym uchwały  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległości lub korespondencyjnie”.  

Poinformowała, że u nas został wypracowany taki sposób przeprowadzenia Komisji, można powiedzieć 

korespondencyjnie. Ogrom pracy włożono w wypracowanie tego, aby dzisiejszą sesję można było 

przeprowadzić w taki sposób. Od dwóch tygodni pracowano nad tym, jak również nad tym, aby opinie 

Komisji, opinie radnych uzyskać w taki sposób.  

W związku z tym zaapelowała o to, żeby poczekać, aż ustawa wejdzie w życie i wówczas radni zostaną 

poinformowani. 

   

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że jeszcze raz chciałby zaapelować o to, żeby wszyscy 

przestrzegali zaleceń, które są kierowane przez odpowiednie służby. Należy zadbać o siebie, o swoje 

rodziny, żeby przeżyć epidemię, która szaleje w naszym kraju, w całej Europie oraz na świecie i później, 

żeby móc w zdrowiu spotykać się już w innej rzeczywistości.  

Dodał, że zbliżają się Święta Wielkiej Nocy i one też nie będą takie, jak do tej pory. Życzy, aby były one 

przede wszystkim zdrowe i tym, którzy będą świętować w obrządku rzymskokatolickim i tym, którzy będą 

świętować Święta prawosławne – Niech Bóg ma Was w swojej opiece. 

 

                    Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Tomasz Sulima stwierdził, że został wyczerpany punkt 19 „Sprawy różne”.  

 
20. Zamknięcie sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Sulima zamknął XX sesję Rady Miasta Bielsk Podlaski  

VIII kadencji. Podziękował wszystkim radnym za dyscyplinę oraz podziękował obsłudze technicznej  

i pracownikom Urzędu Miasta.  

Zwrócił się z apelem do mieszkańców i do radnych, żeby zatroszczyli się o siebie w tym czasie.  

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 
Edyta Gawryluk-Malinowska                                       

     

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY  

        

                                                                               /-/ Tomasz Sulima                                 


